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n	 Bevare det grønne og vakre Nøtterøy. Nedbyggingen av turområder og  
 dyrka mark har gått for fort og for langt. Den vedtatte økningen i ut- 
 byggingstakten fra 100 til 150 boenheter i året er feil. Forsøk på å bygge  
 på jorder og i turområder Vest for Borgheim må stoppes på nytt, og  
 planene om et nytt ”Farmandsstredet” sør for Tinghaug må skrinlegges.   

n	 Gi skoler, eldreomsorg og barnevern budsjetter som gjør det er mulig  
 å holde et anstendig nivå – uten at de ansatte må jobbe ”livet av seg”. 

n	 Gjøre om vedtaket om at hjemmetjenesten skal legges ut på anbud.  
 Utvide tilbudet isteden. 

n	 Fjerne alle ulovlige stengsler i strandsonen og håndheve allemanns- 
 retten. Likhet for loven også på Nøtterøy.

n	 Fortsette å være en pådriver i forhold til kommunens klimapolitikk,  
 men samarbeide med dem som vil mer enn prat.

n	 Felleslista ønsker en ny fastlandsforbindelse så fort som mulig, men  
 under den klare forutsetning at det blir lagt til rette med infrastruktur  
 for at en kan sykle eller reise kollektivt. Tønsbergregionen må komme  
 inn under statlige ordninger med driftstilskudd til buss.

n	 Støtte seg på folkelig engasjement utenfor kommunestyresalen.  
 Bruke de posisjonene vi oppnår gjennom valg til å tilbakeføre   
 kunnskap og innsyn til dem som kjemper for miljø og sosial rett- 
 ferdighet – slik bl.a. ”Aksjon bevar Grønne Nøtterøy” og de kommunale  
 fagforeningene har vært flotte eksempler på det siste året.

vårt alternativ kort & godt
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I mange spørsmål er kommunepolitikerne 
ganske maktesløse. Men i arealpolitik-
ken har kommunestyret stor makt. Det 
grunnleggende skillet i Nøtterøypolitikken 
dreier seg nettopp om evnen og viljen til å 
ta vare på det grønne og vakre Nøtterøy – 
både turområdene og den gode matjorda. 

 
Kommunestyreflertallet har i denne perioden 
ikke vist seg dette ansvaret verdig. Derfor må 
velgerne selv ta ansvaret for å velge et kom-
munestyre som på en helt annen måte er seg 
sitt forvalteransvar bevisst. Felleslista har ofte 
forsvart de grønne verdiene mot overmakta, men 
det siste årets store folkelige engasjement i for - 
hold til utbyggingssakene på Borgheim og Føyn- 
land lover godt for forsvaret av de grønne verdi-
ene for framtida. Dette engasjement mot unød-
vendig nedbygging vil også komme til uttrykk 
andre steder på Øya, når behovet melder seg.

Nei til økt utbyggingstakt
I denne kommunestyreperioden løp vekstpar-
tiene Høyre, FrP og Arbeiderpartiet m.fl. fra 
valgløftene sine om ikke å bygge flere enn 100 
boenheter per år. De har vedtatt en kommune-
plan med en utbyggingstakt på 150 boenheter 
årlig, etter en stund å ha gått inn for enda flere. 
Økningen virker kanskje ikke så stor, men i det 
lange løp er dette en trussel mot de grunn-
leggende kvalitetene ved Nøtterøy og det å bo 
her. Derfor ønsker Felleslista at valgkampen 
skal være en omkamp om dette: - 70 nye bo- 
enheter i året med variert boligbygging er passe  
– mer enn 100 blir helt feil!  

Forsvare
seieren Vest 
for Borgheim
Med hjelp av regio-
nale fagmyndigheter 
og mindretallet i 
kommunestyret, 
greide ”Bevar grønne 
Nøtterøy” å stanse de 
gigantiske planene om 
å bygge 550 boliger på 
førsteklasses dyrka 
mark – og i kjære 
turområder Vest for 
Borgheim. Når flertallet 
av politikerne deretter 
ville realisere en ”light- 
utgave” av dette på 
jordene vest for  
Minneparken, gikk det 
på samme måte.  Det 
er imidlertid grunn til 
å frykte at liknende for-
slag snart kan komme 
opp igjen – og da må vi 
kjempe mot disse på 

nytt.

FeLLeSLiSTA ViL:
n Fjerne området vest for kirken og Minne- 
 parken som utbyggingsområde i kommune  
 planen, og tilbakeføre det fra ”gult” til  
 ”grønt”  i arealplanen, og isteden utnytte  
 byggemuligheter i Borgheim sentrum.

 
 
 
 
 
 

Bevare jorda sør for Borgheim
Sør for Borgheim har vekstpartiene istedenfor å 
avlyse planene om å bygge ned verdifull dyrka 

mark og ødelegge verdifulle 
landskapsestetiske verdier, tvert 
om fulgt opp Veidekkes ønske 
om å bygge et kjøpesenter som 
vil ødelegge resten av handelen 
i det tradisjonelle Borgheim – og 
utvide antall boenheter først til 

60 og så kanskje til 110.

FeLLeSLiSTA ViL iSTeDeN:
n Føre tilbake området til   
 grønt  (dvs. landbruksom- 
 råde) i kommuneplanen.

Tore Forsang og Kaare Bergløf  
kjempet for bevaring av kultur-
minner,friluftsområdet og den 
dyrka marka vest for Borgheim.

Ta vare på det  
vakre og grønne nøtterøy!

Gamle Hellavei -et viktig kulturminne som 
må bevares.
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Teie Torv
Det har i flere år eksistert to reguleringsplaner 
for området rundt Teie Torv. Den ene heter 
Teie 92-1 og omfatter den såkalte trekanten 
ved Bellevuesenteret - der utbyggere ønsker en 
utvikling som innebærer at forretningsarealet 
i dette området øker fra 6000 til 14500kvm. I 
tillegg planlegges 40 nye boenheter. Den andre 
heter Teie 92-2 og omfatter hele Teie sentrum 
(Teie Torv), med veisystemet rundt. Felleslista 
har hele tida argumentert for at disse planene 
må ses på under ett, og at det derfor må utar-
beides en områdeplan som inkluderer begge 
planverkene.
Det har vi ikke fått flertall for. Tvert imot har det 
politiske flertallet med Høyre og FrP i spissen, 
latt seg styre av utbyggingsvillige tiltakshavere 
og forsøkt og håndtere begge planene sam-
tidig. Det har de ikke klart.  Etter siste runde i 
hovedutvalget er planen for Teie sentrum kokt 
ned til å bli en plan for krysset Grindstuveien 
– Kirkeveien - Ørsnesalleen og et nytt lyskryss 
på Smidsrødveien ved Arenfeldtsvei. Reguler-
ingsplanen for trekanten (Teiesenteret) må 
etter dette startes på nytt. Tilbake til start, med 
andre ord. Etter en hel kommunestyreperiode 
har de styrende altså ikke oppnådd noen ting. 
Trafikkforholdene på Teie vil etter dette være 
like kaotiske som de er i dag.
Teie Vel som i en årrekke har engasjert seg for å 
få til et miljøvennlig og mest mulig bilfritt Teie  
Torv, sier i en høringsuttalelse at forslaget er 
utydelig og mangler et helhetlig perspektiv for 
utvikling av hele området. De ønsker seg en ny 
planprosess. Felleslista er enig i det. 

Felleslista vil: 
n Fortsette å arbeide for en helhetlig plan for   
 Teie sentrum, der målet må være et   
 mest mulig bilfritt og miljøvennlig sentrum. 
n en sikker skolevei til den nye skolen på Teie  
 – som også innbefatter en sikker passering   
 av Kirkeveien i Grindstukrysset. 

Grindløkka skole må bevares!
Kulturarv Vestfold, Fortidsminneforening og 
enkeltpersoner med stor fagkunnskap har de 
siste månedene gitt en overbevisende doku-
mentasjon for den store arkitektoniske betyd-
ningen av gamle Grindløkka skole.  Hovedbyg-
ningen sammen med sidefløyer er særegen 
og  spesiell i byggestil  og alt er kreert i en 
sammenheng . Det er derfor viktig å bevare alle 
bygningene  og følge de faglige  utredninger og 
uttalelser  som vil fremkomme  i forarbeid til 
reguleringsplan osv. 

Felleslista vil:
n At hele Grindløkka skole tegnet av arkitekt   
 N.P. Nilsen må bevares. en må finne  en for-  
 nuftig måte å bruke skolene på – for eksem- 
 pel som barnehage.

Veierland
Den gjeldende kommunedelplanen bygger 
på en sterk vilje til å satse på Veierland som et 
godt bosted for flere fastboende. Ved folkeavs-
temningen i 2006 stemte nesten 2/3 for boplikt 
som et av virkemidlene for å oppnå dette. Dette 
resultatet er ikke blitt respektert i en del av 
mindretallet, som har blåst til omkamp allerede 
nå. Dessverre har den styrende alliansen av 
Høyre/FrP/KRF håndtert den såkalte ”listesak-
en” på en måte som har bidratt til å skape stor 
uro  i et lite samfunn. Samtidig kom det forslag 
om å legge ned Veierland skole. Foreløpig har 
de styrende gått med på å utsette vedtak om 
dette i påvente av en ny kommunedelplan, 
men det er grunn til å frykte at dette er mest 
taktisk begrunnet.

Felleslista vil:
n Opprettholde Veierland skole som under-  
 visningssted.
n Vise respekt for folkeavstemningen – og   
 opprettholde boplikten. 
n Behandle Velforeningen som en viktig de-  
 mokratisk organisasjon for veierlendingene.
n Satse videre på Veierland som et godt og   
 bærekraftig samfunn også for fastboende.

Per Samuelsen, Tore Forsang, Astrid Gundersen, Tone Kalheim og Jørn Magdahl er toppkandidatene 
for felleslista til kommunevalget.

Borgheim vest for kirken og syd for  
Tinghaug er viktige jordbruksområder.

Grindløkka skole har en særegen byggestil, og 
bør bevares.
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Tilgangen til strand, sjø og skjærgård er  

noe av det som gjør det fint å bo på  

Nøtterøy. Men denne allemannsretten  

er under stadig press og må forsvares,  

og utbygges.  
 
Mange som har tomter langs sjøen lever i god 
samforstand med omgivelsene, men en del  
har satt opp ulovlige stengsler, som gjør at  
”folk flest” nektes rettigheter de har etter loven. 
Noen grunneiere satser på ”tilgivelse” isteden-
for tillatelse, eller de stoler på kostbare advo-
kater. Det er også flere eksempler på at noen 
velstående får privilegier i strandsonen under 
dekke av at det skal drives næringsvirksomhet 
(mer om dette annet sted i denne valgavisa.)
 
Båtforeningene som har tatt over driften av de 
kommunale båthavnene har gjort en god jobb, 
men det blir feil at det ikke fins noen form for 
offentlig medvirkning eller kontroll med til- 
delingen av det knapphetsgodet ledige båt-
plasser representerer.
Det var en stor seier for allemannsretten da 
Vestfold fylkeskommune og Nøtterøy (10 %) 

tok over Østre Bolæren, men det har vært 
vanskelig å få driften til å gå balanse. Felleslista 
er sterkt uenig når høyrepartiene nå vurderer å 
åpne for fritidsboliger på øya.  Hvis det mot for-
modning skulle vise seg umulig å få driften til å 
gå i balanse, må en enten få statlig støtte, eller 
rett og slett fjerne deler av bygningsmassen.
Mange foreninger og dugnadsgjenger har gjort 
en fantastisk jobb på de øyene som det offen-
tlige på vegne av allmennheten har overtatt fra 
Kystverket eller Forsvaret.  Vi håper dette kan 
fortsette uten at bruken av disse perlene bare 
blir for bestemte miljøer.
Lederen for Høyre på Nøtterøy tar feil når han 
i Tønsbergs Blad benekter at stadig flere hus 
langs sjøen, er blitt sommerhus med ”mørke 
vinduer” i betydelige deler av året.  

 

Felleslista vil:
n Forsvare allemannsretten. Kartlegge og   
 fjerne alle ulovlige stengsler i strandsonen.
n Kreve likhet for loven også i strandsonen.
n Nei til boområder i strandsonen forkledd   
 som næringsområder.
n Gå mot all omgjøring av friluftsområder i   
 strandsonen til byggeområder. 
n Være mer restriktive med å gi dispensa- 
 sjoner fra byggeforbudet i 100-metersbeltet  
 – og i det som er definert som strandsone   
 etter Rikspolitiske retningslinjer for Oslo- 
 fjorden. 
n Videreføre kyststien.
n Nei til all privatisering av Østre Bolæren.
n Få fram nye kystledhytter i regi av Oslo- 
 fjordens friluftsråd.
n At båtforeningene fortsetter å drive de   
 kommunale båthavnene, men at kom-  
 munen tar over ansvaret for å fordele ledige  
 plasser.
n innføre boplikt i de sjønære områder som er  
 mest utsatt for oppkjøp til sommerhus.

Tilgang til strand, sjø og skjærgård - for alle!

Tønsbergpakka la opp til bompengefi-
nansiering av en rådyr veiløsning, som 
bare vil føre til mer privatbilisme  – og 
større klimautslipp.

Derfor deltok Felleslista i kampen mot denne. 
Fremskrittspartiet i Tønsberg lot som partiet var 
mot bompenger, men opptrådte slik at nøtt-
lendingene har måttet betale store deler av en 
Frodeåstunnel vi har hatt liten nytte av.  Åra har 
gått uten at det har skjedd noen tilrettelegging 
for kollektivtrafikk – og uten at det er gjort noe 
i forhold til all trafikken fra Nøtterøy – og gjen-

nom sentrum. På helt kort sikt ønsker Felleslista 
enkle tiltak som bedrer framkommelighet for 
buss, sykkel, kompiskjøring og lavutslippsbiler 
– og at Tønsbergdistriktet kommer inn under 
statlige tilskuddsordninger til kollektivtrafik-
ken, som skissert over. Samtidig støtter vi 
arbeidet med en ny fastlandsforbindelse og ny 
trafikkløsning, under forutsetning av denne er 
troverdig både mht. lavere klimagassutslipp –  
og mht. å føre mer av trafikken utenom sen-
trum. Vi tror til og med Statens Vegvesen er 
åpne for slike løsninger nå. Hvis bomløsninger 
skal forlenges kan dette bare bestemmes gjen-

nom en folkeavstemning på Nøtterøy  
og Tjøme. En kan tvile på om en Vest-
fjordforbindelse vil føre tilstrekkelig 
avlastning av sentrumstrafikken (Teie 
og Tønsberg), men også denne må gis en 
demokratisk behandling.  

Felleslista vil:
n Støtte arbeidet for en ny fast- 
 landsforbindelse – på de betingelser   
 som er nevnt over.

Ny fastlandsforbindelse

Felleslista har vært åpen for kom-
munesammenslåing med Tjøme 
og Husøy, men ikke ønsket Nøt-
terøy lagt inn under Tønsberg. 

Det viktigste argumentet mot en 

storkommune er at veien fra folk 

flest og til beslutningsdeltakerne blir 

større – og at demokratiet altså kan bli 

mindre. Det viktigste argumentet for er 

arealpolitikken, der det trengs et sterkt 

Tønsberg sentrum – og at mer av bol-

igveksten her i distriktet styres utenom 

øyene. Den dagen Tønsberg selv tar 

på alvor å styrke sentrum – og ikke 

ødelegger det med en rekke nye sentra 

rundt byen, kan den reelle debatten om 

kommunegrensene starte.

Kommune- 
sammenslåing
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KAMPEN OM VELFERDEN

Med ”velferdsstaten” menes for en stor del velferdsoppgaver 
der det er kommuner og fylkeskommuner som sitter med det 
praktiske ansvaret. Men det politiske systemet i Norge virker 
dessverre slik at rikspolitikerne kan smykke seg med mange  
gode vedtak, som kommunene ikke har god nok økonomi til å 
følge opp i praksis. 

Riktignok tilbakefører de nåværende regjeringspartiene større midler  
til kommunene enn hva som var tilfellet da Erna Solberg (H) var kommu-
nalminister. Dette har imidlertid ikke kunnet forhindre at Nøtterøy kom-
mune har fortsatt å gjennomføre og planlegge en rekke nedskjæringer i 
driften. Det er grunn til å bekymre seg for om Nøtterøy framover greier å 
holde et anstendig nivå på skole, eldreomsorg og andre viktige velferds-
oppgaver. Felleslista mener det må legges større press på staten for å 
bedre kommuneøkonomien. Samtidig kan ikke kommunepolitikerne 
nøye seg med det. Selv om kommunepolitikere kan føle stor maktes-
løshet, er det nødvendig å gjøre det best mulige ut fra den lokale situas-
jonen. Tro bare ikke det fins noen enkel måte å unngå velferdskutt.

Alternative kutt: Noen budsjettposter tåler kutt bedre enn andre – 
slik som ”politikergodtgjørelser” og ”konsulentbistand”. Tvert imot hva 
mange velgere ser ut til å anta, fører ledelsesidealer og organisasjons-
former overført fra det private næringsliv (”New Public Management”)  
til mer byråkrati - og mer konkurranseutsetting gir større kostnader (se 
eget avsnitt). Den dominerende nyliberalistiske moten er fordyrende.   

      
Bedre balanse mellom drift og investeringer: I de seinere åra 
har Nøtterøy gjort store investeringer i nye skoler (Føynland, Oserød,  
nye Teigar – og nå ombygging av Teigar til ny barneskole). Dette har vært 
bra, men økt gjeld er samtidig en stor belastning for driftsbudsjettene. 
Nå er E-verksfondet nesten tomt – og det er planlagt nye store invester-
inger gjennom bygging av helsehus på Smidsrød, nytt sykehjem og ny 
skole på Brattås. Når dette er gjennomført,  er det nok nødvendig med en 
investeringspause – for å få orden på vedlikehold og drift.  

Unngå dumheter - større profesjonalitet: Det er en del 
eksempler på dumme vedtak og dårlig styring. På Teigar kan det bli 

overskridelser på over 50 millioner kr.- til tross for at det er blitt brukt 
penger på å kjøre anbudsprosessen to ganger. Nytt administrasjonsbygg 
blei prioritert før helsehus og eldreomsorg. Vest for Borgheim er det 
brukt betydelige ressurser på en storutbygging som manglet forankring 
både i befolkningen og hos innsigelsesmyndighetene. På Bergan skole 
har kommunen solgt et flott område, men sitter igjen med en pinlig liten 
nettofortjeneste. Det er ikke alltid enkelt, men det er nødvendig med 
større profesjonalitet.

Større strukturendringer?: Det vil sikkert komme nye forslag om å 
bedre økonomien gjennom kommunesammenslåing og sammenslåing 
av skoler. Vi tar dette opp i andre avsnitt, men minner om at dette er 
forslag som også har en utgiftsside. 
Utrede eiendomsskatt – som grunnlag for debatt: Over 300 kommuner 
i Norge har innført eiendomsskatt for å greie velferdsoppgavene, men i 
Vestfold er det bare høyrestyrte Svelvik som foreløpig har sett seg nødt 
til dette. Vi i Felleslista ønsker ikke eiendomsskatt, men gitt situasjonen 
i kommuneøkonomien mener vi det er uansvarlig ikke å utrede og 
konkretisere hva en ordning med eiendomsskatt vil kunne innebære. 
Hvor stort vil inntektspotensialet være hvis en for eksempel innfører en 
skatt på 3 promille? Blir det en sosialt rettferdig ordning om en bruker 
muligheten til å innføre et høyt skattefritt bunnfradrag - og muligheten 
til å lage en ordning med fritak for dem med dårligs betalingsevne? Vil 
eiendomsskatt på næringsbygg være en stor belastning for noen firmaer, 
eller er dette mer å regne som ”småpenger”? Folk med sommerhus har 
krav på enkelte kommunale tjenester. Er det urimelig at de må yte noe 
tilbake gjennom en liten eiendomsskatt? 

Bedre enn skatt på sykdom og alderdom: Eiendomsskatt vil tross alt 
være å foretrekke framfor stadig høyere gebyrer på ”alderdom og helse”, 
slik Høyre ønsker, eller at SFO skal bli enda dyrere.

Kjør debatt: Det bør bli en debatt i hele Nøtterøysamfunnet om 
hvordan vi skal greie å løse de viktigste velferdsoppgavene. For mange 
av oss er den private levestandarden blitt bedre. Da kan vi ikke godta 
at det ikke fins nok penger i barnevernet, eller at skole og eldreomsorg 
forfaller. Vi kan heller ikke godta å kutte alt som ikke er lovpålagt – som 
støtte til kultur og frivillige organisasjoner.

Bekymringsfull kommuneøkonomi           
- hva gjør vi? 

Teigar ungdomskole.
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De siste åra har Nøtterøyskolen vært gjennom seks betydelige budsjettnedskjæringer 

– med kutt i lærerstillinger. 

På sitt siste kommunestyremøte i denne kom-
munestyreperioden vedtok alle andre partier 
enn Felleslista å forberede den sjuende inn-
sparingen i skolen.  Samtidig er det gjennom-
ført en forvaltningsrevisjon av Nøtterøyskolen 
som viser at elevene i 2., 3. og 4. klasse ikke får 
de delingstimene de har lovmessig krav på. Det 
er heller ikke økonomisk rom til å gjennomføre 
en fortløpende pedagogisk vurdering av klasse- 
og gruppestørrelse, som opplæringsloven til- 
sier. Antallet som får vedtak om spesialunder-
visning øker. Det er i utgangspunktet bra at 
flere får sjanse til hjelp de trenger og har krav 
på, men det kan lett bli en vond sirkel at man-
glende ressurstilgang til den vanlige undervis-
ningen øker behovet for spesialundervisning.

Den absolutt viktigste suksessfaktoren i skolen 
er dyktige lærere - og gode relasjoner mellom 
lærer og elever. Felleslista har fått gjennomslag 
for at det skal lages en kompetanseplan – der 
hovedsaken er etterutdanning for lærerne. 
Erfaring viser at god etterutdanning ikke bare 
gir lærerne nye viktige kunnskaper og ferdig-
heter, men også inspirasjon og motivasjon til å 
stå på videre i en krevende hverdag. Det er også 
viktig med arenaer der lærerne kan utveksle 
faglig-pedagogiske erfaringer på tvers av skole-
grensene. 
Mange lærere opplever at hverdagen deres 
er blitt byråkratisert. Nøtterøy må ta dette på 
alvor, følge opp tidsbruksutvalgets innstilling 
og sette undervisningen i fokus.

Kunnskap er i dag mindre verdsatt i Norge  
enn i mange andre land. Det er nødvendig 
at politikere og foreldre støtter det lærings-
arbeidet som foregår i skolen. Samtidig er det 
viktig å unngå et for snevert kunnskapssyn. 
Unge mennesker må ha mulighet til allsidig og 
grunnleggende innføring i den kunnskapsbas-
en og den kulturarven som er en forutsetning 
for selvstendige og kloke individer, samfunns-
messig utvikling – og et rikt liv. 

Nøtterøy har en desentralisert skolestruktur. 
Dette er ingen garanti for gode læringsmiljøer, 
men viktig for å skape slike – og ikke minst for 
å bevare levende nærmiljøer. I de seinere åra 

har flere skolebygninger blitt erstattet med nye 
flotte skoler. Dette er veldig bra, men samtidig 
har det blitt vanskeligere å finne penger til 
å drive skolene. Felleslista vil arbeide mot 
skolenedleggelser, men frykter at flertallet 
igjen vil foreslå skolenedleggelser som spare-
tiltak.

Felleslista vil:
n Slåss mot ytterligere nedskjæringer i  
 Nøtterøyskolen, og tilføre nye midler som   
 kan gi gode rammevilkår for læring.
n Satse på lærerne – gjennom etterutdan-  
 ning og erfaringsutveksling.
n Styrke respekten for kunnskap i samfunnet  
 – og stimulere elevenes lærelyst. 
n Fullføre ombygginga av Teigar til barneskole  
 – og bygge nye Brattås.
n Forsvare den desentraliserte skolestrukturen. 
n Fryse satsene i SFO, slik at flere interesserte   
 kan bruke tilbudet.

Nedskjæringene i 
skolen må opphøre!

Da venstresida og kvinnebevegelsen 
begynte kampen for gratis barnehager 
til alle barn på 70-tallet, møtte de sterk 
motbør fra sterke borgerlige krefter  
som mente at dette var en trussel mot 
tradisjonelle familieverdier – og barns  
ve og vel.  

Slik var det fortsatt da det blei dannet en 
barnehageaksjon på Nøtterøy midt på 1980-
tallet. I dag erkjenner de fleste at barnehager 
er bra for barn, og at tilnærmet full barne-
hagedekning er den største positive reformen 
i Norge på 2000-tallet. Men nå må kampen stå 
om det økonomiske grunnlaget for kvaliteten 
på tilbudet – også på Nøtterøy. Det er for mange 
barn per ansatt - og det er blitt flere. Det er nød-
vendig å skaffe nok utdannede førskolelærere 
også i fortsettelsen, og assistentene må kunne 
ta fagbrev. Barnehagen kan være stengt på  
dager eller tider der foreldrene må jobbe.  
Eller sagt omvendt: Arbeidslivet er fortsatt 
ikke bra nok tilpasset fulltidsarbeidende 
småbarnsforeldre, selv om disse skaper store 
verdier. Mange av dem som i utgangspunktet 
var skeptisk til barnehager og arbeidende 
mødre, mener ”samfunnet” ikke har råd til 
gode barnehager. Men: I dag brukes milliarder 
til kontant støtte for å avstå fra barnehageplass 
og jobb. Her ligger det store midler som kunne 
ha vært brukt til å gjøre barnehagene enda 
bedre.

Private barnehager har vært nødvendig for å 
få til full barnehagedekning, men det viser seg 
også at noen store profittbaserte barnehage-
konsern og enkelte mindre eiere ved hjelp av 
skatteplanlegging, dårlige pensjonsordninger 
og færre førskolelærere, har greid å berike seg 
på den flotte ”barnehage-revolusjonen”. Derfor 
er det betenkelig at utviklingen på Nøtterøy 
ser ut til å gå i retning av en synkende andel 
kommunale barnehager.  

Felleslista vil:
n Legge økonomisk til rette for en kvalitets- 
 utvikling i barnehagene. Grunnbemann- 
 ingen i barnehagen økes.
n Forhindre en ytterligere privatisering av  
 barnehagedriften på Nøtterøy.
n At det blir vurdert barnehageopptak to  
 ganger i året.
n At private ansatte sikres rett til tariffavtaler 
 på like linje med offentlig ansatte.

”Barnehage- 
revolusjonen” 
må fullføres!

KAMPEN OM VELFERDEN
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Barn og unges leveforhold

Summen av mange forhold avgjør hvor 

godt det er for barn og unge å vokse opp 

i et samfunn, og lokalpolitikerne kan 

påvirke noen av dem. 
 
Dels dreier det seg om å bidra til gode nær-
miljøer gjennom arealplanlegging, gjennom 
en desentralisert skolestruktur der skolene 
kan fortsette å stå sentralt, og dels om å støtte 
de frivillige idretts- og kulturorganisasjonene. 
Disse betyr utrolig mye for at Nøtterøy er et 
godt sted å vokse opp for veldig mange.
På Nøtterøy trengs Ungdomshuset fortsatt – 
gjerne sentralt på Borgheim som det fins  
planer for. 
Gode oppvekstvilkår dreier seg også om 
aksept for forskjellighet, og om støtte tiltak 
overfor bestemte grupper – det være seg 
funksjons-hemmede og unge med bestemte 
diagnoser, folk med dårlig råd, minoriteter, 
rusmisbrukere osv.
I det følgende går vi nærmere inn på betyd-
ningen av å bekjempe barnefattigdom – og å 
utvikle et godt barnevern. 

Fattigdom
Spesielt barnefattigdom er et problem i Norge. 
I følge regjeringens egne tall lever 4,5 % av 
Norges befolkning under fattigdomsgrensen og 
har under 119.000 kr. pr. år å leve for.  Nesten 
100.000 barn i Norge lever i fattige familier. 
4,09 % av Nøtterøys befolkning er fattige - også 
her mange barn.
Tidligere blei fattigdom sett på som et resultat 
av et urettferdig samfunnssystem som de 
mange måtte forandre gjennom felles kamp. 

Også i dag er det strukturelle forhold som 
skaper fattigdom – for eksempel stadig økende 
krav på arbeidsmarkedet. Likevel blir skylda 
ofte lagt på de fattige selv. I tillegg til at de ikke 
får ta del i den generelle velstandsøkningen 
i samfunnet, blir ungene deres utelukket fra 
mange sosiale sammenhenger, og de blir for-
søkt påført skam.
Arbeidslivet bør legge til rette for at flere kan 
jobbe, og på Nøtterøy er det en del tiltak som 
sammen med relativt lav arbeidsløshet, har 
bidratt at flere har kunnet gå fra sosialstøtte og 
til jobb. Det er bra. Samtidig er det ikke bra at 
Nøtterøy som tidlig på 2000-tallet hadde rela-
tivt gode satser for sosial støtte, har redusert 
disse kraftig. Felleslista er uenig i de nyliberal-
istiske ideene om at folk velger sosiale ytelser 
fremfor å arbeide, fordi ytelsene er for gode, 
og at det gjelder å presse folk til ”å stå opp om 
morran”. Jo fattigere de fattige blir, dess større 
problemer får de, og den styrken og selvtilliten 
som trenges for å lykkes i dagens arbeidsliv blir 
mindre. Denne politikken løser ikke fattigdom-
sproblemet, men forsterker det.

Felleslista vil: 
n	 Kjempe mot ytterligere kutt i sosialstøtten,   
 og om mulig øke satsene ut over de vei- 
 ledende normene til staten.  
n	 Felleslista vil gjenopprette Aktiv Sommer  
 som et universelt tilbud til alle interesserte  
 barn på Nøtterøy, slik at også barn fra  
 fattige familier kan få gode opplevelser   
 sammen med sine jevnaldrende - uten å bli  
 stigmatiserte.   

Barnevernet trenger større 
kapasitet!
Barnevernet skal sikre at barn og unge som 
lever under forhold som kan skade deres helse 
og utvikling får nødvendig hjelp og omsorg -  
til rett tid. Det er avgjørende for et godt barne- 
vern at det finnes økonomi, kapasitet og 
kompetanse til undersøkende virksomhet før 
vedtak kan fattes. Vedtak skal fattes innenfor 
en tidsfrist. Dersom tiden løper ut uten at det 
er gjort tilstrekkelige undersøkelser, vil saken 
henlegges uten tiltak. Årsaken er svært ofte å 
finne i kapasitetssvikt. Stadig strengere krav 
til dokumentasjon i den enkelte sak presser 
dyktige, men allerede overarbeidede barnev-
ernsanasatte.
Barnevernet i Nøtterøy opplever å få en stadig 
økning i antall meldinger. Samtidig er Nøtterøy 
den kommunen i Vestfoldsammenheng som 
har flest antall undersøkelsessaker som blir 
henlagt uten tiltak – med de konsekvenser det 
kan få for det enkelte barn. Barnevernsledelsen 
i kommunen søkte om tre hele stillinger pluss 
ressurser til kompetanseheving og vedlikehold 
i tjenesten. Av dette ble det innvilget kun 1/1 
stilling + fagutviklingsmidler.

Felleslista vil:
n	 Styrke bemanningen tilsvarende det  
 angitte behov for stillinger. Økte ressurser  
 må gjøre det mulig å arbeide mer fore 
 byggende. 
n  Påse at det finnes økonomisk mulighet for  
 god faglig utvikling for å imøtekomme  
 endrede krav til tjenesten.

KAMPEN OM VELFERDEN
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Mange titalls millioner mennesker 
flykter fra krig, undertrykking, sult og 
naturkatastrofer. Av dem som kommer 
til Norge som asylsøkere, blir det store 
flertallet avvist. 

Men de som har fått flyktningstatus her i landet 
skal bosettes i kommunene - etter en forde-
lingsnøkkel foreslått av Utlendingsdirektoratet 
(UDI). Hvis kommuner nekter å ta imot det 
foreslåtte antallet, blir flyktningene sittende enda 
lenger i mottak. Dette er et hinder for vellykket 
integrering - og gjør det vanskeligere for flykt-
ningene å bli fullverdige medborgere i det  
norske samfunnet.  

I dag er de fleste klar over at arbeidsinnvandrere 
er helt nødvendige for å drive viktige sektorer i 
norsk økonomi, og for økonomisk vekst. Sam-
tidig virker det ødeleggende på velferdsstaten 
når useriøse arbeidsgivere (eller enkeltpersoner) 
benytter seg av svart arbeid, eller dumper 
lønns- og arbeidsvilkår (se eget avsnitt om sosial 
dumping). Det er også et problem hvis viktig 
fagkompetanse – for eksempel i håndverksfaga 
– går tapt for framtida, fordi det blir utdannet få 
norske fagarbeidere. 

Arbeid er en nøkkel til vellykket integrering.  
Jo større andel av innvandrerne som kommer i 
arbeid, jo større muligheter er det for vellykket 
integrering. Kommunene som arbeidsgivere  
kan bidra med å ansette kvalifiserte arbeids-
takere med innvandrerbakgrunn. Det må også 
unngås at innvandrere forblir en underklasse 
som er konsentrert i bransjer med dårlige lønns- 
og arbeidsvilkår. Alle må få mulighet til jobb etter 
kvalifikasjoner.

Tidligere tok fordommer og rasisme som 
regel utgangspunkt i biologiske og  
genetiske kjennetegn – som forskjeller i 
hudfarge. I dag er det like viktig å bekjempe 
diskriminering på grunnlag av kultur og 
religion, for eksempel i form av islamofobi.

  
Felleslista vil: 
n At Nøtterøy skal ta imot det antallet flykt- 
 ninger som følger av en rettferdig fordeling   
 mellom kommunene.
n Ja til arbeidsinnvandring, men nei til sosial   
 dumping. Utdanningspolitikken må sikre at   
 Norge har dyktige fagfolk i alle viktige   
 sektorer av økonomien – nå og i framtida.
n At en større andel av kvalifiserte innvan- 
 drere skal få mulighet til jobb i Nøtterøy   
 kommune
n Støtte alle tiltak som bidrar til mer sosial  
 omgang mellom innfødte og folk med   
 innvandrerbakgrunn. Bekjempe fordommer  
 og rasisme.  

Flyktninger  
og integreringEldreomsorg og  

samhandlingsreform
I dette programmet tar vi opp en  

rekke spørsmål som angår kvaliteten  

på eldreomsorgen i egne avsnitt.  

Oppsummeringsvis: Uten å ta grep for  

å bedre kommuneøkonomien vil det  

være umulig å holde en anstendig 

kvalitet i eldreomsorgen. 
 
Uten nok kvalifiserte folk i omsorgen blir det 
enda mer umulig. Derfor er det nødvendig å 
bedre lønns- og arbeidsbetingelser i omsorgs- 
yrkene, slik at flere kan og vil jobbe heltid - eller 
i hvert fall i større stillingsbrøker. Det er også 
nødvendig å utdanne flere helse- og omsorgs-
arbeidere – og å ansette kompetente folk med 
innvandrerbakgrunn. Vedtaket om å konkur-
ranseutsette hjemmetjenesten bare svekker 
det politiske ansvaret for at denne kan fungere 
godt, og vil medføre kostnader som kunne 
ha vært brukt til å løse reelle utfordringer i 
eldreomsorgen. 
Begrunnelsen for samhandlingsreformen (som 
er foreslått i stortingsmelding 47 2008-2009  
og som er planlagt lovfestet fra 1. januar 2012) 
er å gi pasienter ”rett behandling på rett sted 
til rett tid”. Reformen vil få stor betydning 
for framtidas helse  – og omsorgstilbud, og 
vil gi kommunene nye oppgaver både mht. 
forebyggende helsearbeid – og for grupper 
som i dag ”legger beslag” på sykehusplasser.  
Samhandlingsreformen kan i beste fall føre til 
at flere eldre og andre kan få helse- og omsorgs-
tilbud som er tilpasset eget funksjonsnivå. I 
verste fall kan den føre til at kommunene får 
enda mer av ansvaret for det som ikke fungerer. 
Denne bekymringen er knyttet til den foreslåtte 
ordningen med kommunal medfinansiering. 
Det er meningen at kommunene skal tjene på 
å være god på forebygging – og på tilbud som er 
godt tilpasset mennesker på ulike funksjons-
nivå, men det er mye som tyder på at kom-
munene ikke vil få utgiftene sine til å følge opp 
reformen fullt ut kompensert.
På Nøtterøy er planene om å bygge helsehus på 
Nøtterøy en god oppfølging av det fornuftige i 

samhandlingsreformen. Sammen med et nytt 
sykehjem på jordet under Bjønnesåsen er dette 
ment å erstatte sykehjemmet på Gipø. Det er 
klart at Gipø i dag ikke er funksjonelt, men selv 
om det heller ikke er enkelt å bygge om, mener 
Felleslista det må gjøres grundigere vurder-
inger før eldreomsorgen overlater Gipø til andre 

formål.    

Felleslista vil: 
n Fullføre planene om helsehus på Smidsrød.
n  Vurdere grundigere før en legger ned 
 sykehjemmet på Gipø og bygger nytt på   
 Bjønnesåsen. en grunnleggende ombyg- 
 ging på kommunens fineste tomt bør være   
 et alternativ. 
n Øke sykehjemskapasiteten og bygge ut   
 hjemmetjenesten.
n Kreve full kompensasjon for alle mer- 
 kostnader kommunene får ved oppfølging   
 av samhandlingsreformen. Dette må også   
 gjelde de kortsiktige utgiftene ved å styrke  
 det forebyggende helsearbeidet, som vil gi  
 gode resultater over tid. 
n Heve kompetansen blant helsepersonell   
 gjennom bl.a. å legge til rette for at
 - helsepersonell får tilbud om etter-  
  og  videreutdanning
 - hjelpepleiere får anledning til å ta   
  sykepleierutdanning 
 - assistenter får anledning til å ta   
  utdanning som omsorgsarbeidere

Gipø sykehjem.

KAMPEN OM VELFERDEN
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Eldreomsorg på anbud 
– gir ikke ”valgfrihet” 

Kommunestyret har vedtatt å konkurranseut-
sette hjemmetjenesten (dvs. praktisk bistand 
i hjemmet – ikke hjemmesykepleien) – og 
kommunen vurderer også å gjøre det samme 
med driften av det nye sykehjemmet som er 
planlagt på Bjønnes.

En mye brukt begrunnelse for å konkurranse-
utsette hjemmetjenesten er å fremme valg-
frihet gjennom såkalt fritt brukervalg. Det er 
derfor verdt å merke seg at i de få kommunene 
som har gjennomført denne ordningen er det 
bare ca. 15 % av de eldre som har valgt en an-
nen leverandør enn kommunen. En grunn til 
dette er at det er en helt annen type ”valgfrihet” 
som trengs. Eldre trenger rett og slett større 
mulighet til å få hjemmetjeneste – både tjenes-
ter en har lovmessig krav på og tilleggstjenester 
– som for eksempel reingjøring oftere enn hver 
3. uke. 

En vanlig begrunnelse for konkurranseutset-
ting er også at det vil gi billigere tjenester, men i 
eldreomsorgen virker det stikk motsatt. Her vil 
det gå store midler til å utarbeide og gjennom-
føre anbudskonkurranse – og til å kontrollere 
de firmaene som får oppdrag. Det må være der-
for ordfører Jonstang og Høyre/FrP-flertallet 
nekter å regne på disse kostnadene!! Noen 
private firmaer skal tydeligvis sikres et sugerør 
i eldrebudsjettet. Isteden ønsker Felleslista 
å senke terskelen for bistand i hjemmet - og 
dessuten at det skal tilbys tilleggstjenester til 
selvkost. Det er bare fint om seriøse private vil 
konkurrere om å tilby slike tilleggstjenester.

Når det gjelder privatisering av sykehjems-
driften er det enda større grunn til bekymring. 
Det har vi sett mange eksempler på. Særlig er 
dette lite fornuftig i institusjoner med mange 
senil demente - med liten mulighet til å melde 
fra om uverdige forhold. Dessverre har mange 
av de private firmaene i denne bransjen forsøkt 
å øke profitten gjennom å basere driften på 
brudd på arbeidsmiljøloven – og andre former 
for sosial dumping. 

Felleslista vil: 
n Gjøre om vedtaket om å konkurranseutsette  
 hjemmetjenesten – og sikre fortsatt  
 kommunal drift av sykehjemmene! 
n Senke terskelen for å få praktisk bistand   
 i hjemmet – og tilby tilleggstjenester til   
 selvkost!

Sosial dumping  
undergraver velferden

Fagbevegelsen har stått sentralt i å bygge den 
norske velferdsstaten. Organisasjonsretten og 
tariffavtalene sikrer grunnleggende lønns- og 
arbeidsvilkår og er bærebjelker i velferdsstaten. 
På noen områder – som i bygningsbransjen –  
er tariffavtalene blitt allmenngjort – dvs. at 
tariffmessige vilkår er blitt gjort til norsk lov.  
Nå er dette også gjennomført for reingjøring, 
men ESA, som overvåker EØS-avtalen, har 
pålagt Norge å fjerne tiltak mot sosial dumping. 
Slike tiltak bryter med ”den frie konkurransen”, 
må vite.
 
Forholdet til tariffsystemet har alltid vært et 
viktig skille mellom høyre- og venstresida i 
Nøtterøypolitikken. Høyrekommunen anmeldte 
den seinere statsminister Trygve Bratteli til stats-
politiet, fordi han kjempet for organisasjons- 
retten og retten til tariffavtale for de kommune-
ansatte. Det borgerlige flertallet i kommune-
styret har alltid stemt mot å sette krav til tariff- 
messige vilkår ved utlysning av anbud. Da 
kommunestyret i vår vedtok å konkurranseut-
sette hjemmetjenesten sa Høyrerepresentanter 
at dette ikke var noen vits i om en skulle kreve 
tariffmessige vilkår. Klarere kan det ikke sies 
i at en spekulerer i sosial dumping – en vil at 
konkurrentene underbyr hverandre på lønns- 
og arbeidsforhold.  Det er også flere eksempler 
på ulovlig sosial dumping ved byggeoppdrag 
for Nøtterøy kommune.

Felleslista vil:
n Ha krav om tariffmessige vilkår ved ut- 
 lysning av anbud og inngåelse av kontrakter!
n At kommunen må kontrollere at dette   
 følges opp i praksis av leverandører og   
 underleverandører!
n Si opp en eØS-avtale som nå blir brukt for å   
 stanse tiltak mot sosial dumping.

Mer heltid – mindre
(ufrivillig) deltid

Hele 79 % av de ansatte i Nøtterøy kommune  
er kvinner. Av disse jobber nesten 2/3 deltid – 
dvs. at ca. 60 % av alle ansatte i Nøtterøy  
kommune er deltidsansatte. Fortsatt er det  
slik at alle kvinner i Norge bare tjener ca. 60 % 
så mye som alle menn. 

Hvis ikke flere får mulighet til å arbeide heltid, 
og hvis ikke flere får lønns- og arbeidsbetin-
gelser som gjør dette til en realistisk mulighet 
for flere, så vil det bli for få hender i helse- og 
omsorgssektoren. Hvis flere jobber heltid eller 
i større stillingsbrøker blir det færre å forholde 
seg til for dem som trenger pleie og omsorg.  
Det føles tryggere. Dersom de store velferds-
sektorene fortsatt skal bæres av deltidsarbei-
dene kvinner som også har hovedansvaret i 
hjemmene, blir det ikke noen reell likestilling. 

Felleslista vil: 
n Nei til ufrivillig deltid - støtte arbeidet med   
 å lovfeste retten til heltid.
n  Nøtterøy kommune skal arbeide intenst for   
 å finne alternative organiseringsformer der   
 deltidsstillinger omgjøres til hele/større   
 stillinger.
n Det skal etableres et forsøksprosjekt - og   
 søkes om midler fra staten til å finansiere   
 dette. Prosjektet bør gå over 3 år og  
 evalueres.

Tre viktige skillelinjer i 
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År ut og år inn prater verdens stats-

ledere om nødvendigheten av en klima- 

politikk. Siden de aldri gjennomfører 

tiltak som står i stil med talemåtene, 

begynner mange å tro at ”det ikke er 

farlig” - og begynner isteden å låne øre 

til såkalte klimaskeptikere, som har liten 

oppslutning i de vitenskaplige miljøene. 

Der Felleslista som en del av miljøbevegelsen, 
alltid har stilt parolen om å tenke globalt og 
handle lokalt – ser vi at Jens Stoltenberg og co. 
har valgt det stikk motsatte utgangspunktet: 
Det er de som slipper ut minst (Les: U-land) 
som skal redusere mest. Norge og den rike 
delen av verden skal i hovedsak kjøpe seg 
fri. Dette er en slags klimaimperialisme, som 
Felleslista tar sterk avstand fra.

NøTTErøy:  
Klimapolitisk konfrontasjon 
eller samarbeid? 
Gjennom mange år har Felleslista opplevd å få 
gjennomslag for mange gode klimapolitiske 
forslag – for så å oppleve at det skjer lite og 
seint i praksis. Da oppfølgingen av klimaplanen 
skulle evalueres nå i vår, var det enkelte 
lyspunkter, men konklusjonen var likevel at 
kommunen ikke har greid å prioritere dette 
arbeidet og at det går for seint. Det positive nå 
er at dette er vedtatt som tverrpolitisk opp-
summering i kommunestyret. Det er tilsyne-
latende enighet om å bruke mer kommunal 
arbeidskraft på arbeid med klimaeffekt- og 
bruke penger på noen konkrete prosjekter.  
Klimarådet fortsetter som et samarbeid 
mellom miljøbevegelsen, partiene, og lokale 
organisasjoner som Klimaaksjonen på Torød, 
som allerede har fått til mye. Nøtterøy har et 
samarbeid med engelske Ashton Hayes som en 
foregangskommune når det gjelder grasrot-
aktivitet på området.  Det ser også ut til å være 
enighet om hva som bør skje først: Utskifting 
av oljekjeler i kommunale bygg, utredning av
infrastruktur for lavutslippsbiler – og anskaffelse 
av slike mer miljøvennlige innkjøp.
Miljøsertifisering av skoler og andre kommu-
nale virksomheter. Kampanjer for sykkelbruk 
og kollektiv transport blant kommunens 
ansatte. Målinger skal vise om det blir oppnådd 
konkrete resultater. La oss håpe at det blir noe 
ut av dette, ellers så vil Felleslista igjen skjerpe 
kritikken. 

Miljøvennlig oppvarming  
og energiøkonomisering
Dette er kanskje det området hvor det er mulig 
å oppnå størst reduksjon i klimagassutslipp – 
raskest. 

Felleslista vil:
n Skifte ut alle oljefyrer i kommunale   
 bygg i løpet av kommunestyreperioden   
 2011-2015.
n Vedta krav om miljøvennlig oppvarming og   
 energieffektivitet ved all  byggesaksbehan- 
 dling i kommunen.
n initiere rådgivning som gjør at enkelt- 
 familier kan få til energiøkonomisering i   
 eldre bygg.
n Få fram pionerprosjekter på  ”grasrota” som  
 viser hva som er mulig å få til av energi- 
 økonomisering og klimagassreduksjoner i   
 praksis. 
 Dette kan for eksempel  organiseres med   
 utgangspunkt i en barneskole – og med   
 interesserte elever og foreldre.

redusere søppel
På Nøtterøy har vi et bra system for kilde-
sortering. Dette er vi stolte over. Men så viser 
det seg at selve søppelmengden bare fortsetter 
å vokse. Og med dette også energibruken og 
klimagassutslippene. På mange måter er vi her 
ved kjernen i den kapitalistiske økonomien: 
Bedriftene må ”vokse eller dø”.   
Eller: Uten vekst – økonomisk krise. Likevel må 
vi prøve å gjøre noe.

Felleslista vil:
n Stadig spre postkassemerker med ”Reklame  
 nei takk”.
n Alle butikker bør ha mottak for emballasje   
 fra egne produkter, slik at det legges press   
 på produsentene om å lage mindre søppel. 

Bussmetro og sykkel
I mange sammenhenger er bilen overlegen i 
sin fleksibilitet. Men personbilene står for over 
20 % av klimagassutslippene i Norge – og over 
40 % på Nøtterøy. I norsk sammenheng er 
privatbilismen særlig dominerende i Tønsberg-
distriktet, selv om det blitt noe bedre etter 
omlegging av busstilbudet fra 2004.  
I rushtida er forbindelsen mellom Nøtterøy og 
Tønsberg overbelastet, og dette skaper også 
lokale miljøproblemer. I utgangspunktet er det  

umulig for kollektivtrafikken å konkurrere med 
privatbilen overalt – hele tida. Målet må være 
å være bli det mest foretrukne alternativet på 
noen sterkt trafikkerte strekninger, der det bør 
etableres bussmetro (eller evt. en baneløsning).  
Det er også svært mye å vinne klimapolitisk på 
å unngå bil mest mulig på avstander under 3 km. 

Om det skal lages en ny fastlandsforbindelse 
til og fra Nøtterøy (se eget avsnitt under), så er 
det viktig at dette ikke blir brukt som et argu-
ment mot bedre løsninger her og nå – og det er 
avgjørende at den nye løsningen blir innført på 
en måte som gjør at kollektivtrafikken ikke er 
dømt til å tape ytterligere, men kan vokse. 

Felleslista vil:
n Framfor alt at Nøtterøy/Tønsberg kommer   
 innunder statlige ordninger for driftsstøtte   
 til kollektivtrafikk. Det er et klart krav til   
 den rød-grønne regjeringa – samtidig som   
 lokale myndigheter må sette restriksjoner  
 (økonomisk eller fysisk) på biltrafikk i   
 bymessige områder.
n Lage kollektiv og samkjøringsfil på  
 Nøtterøyveien mot Kanalen – innover om  
 morgenen og ut over om ettermiddagen  
 (altså tre filer i kjøreretningen).
n Lage bussmetro (eller bane) på egen trase  
 og med særlig hyppige avganger på en  
 avgrenset strekning (for eksempel Teie/eik).
n Legge til rette for mer sykling. Vedlikeholde  
 sykkelstiene – og fjerne trafikkfarlige
 krysningspunkter.

KLIMAPOLITIKK  
    – mer enn prat?
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Med Høyres sterke posisjon på Nøtterøy har 
også fulgt maktarroganse og forskjellsbehan-
dling. Dette bekreftes i siste bind av Nøtterøys 
historie, som kom i fjor høst. Her skriver 
historikeren Egil Christophersen også en del 
om den rollen partiene (og enkeltpersoner) i 
Felleslista har spilt i forsøk på å ta et oppgjør 
med denne maktarrogansen. Denne kampen 
har ikke vært nytteløs, men kampen for lokal-
demokratiet – og for likhet i saksbehandlingen 
må fortsette. 
 

Når lovbrudd blir gjort lovlige
I flere tilfelle har det borgerlige flertallet foran-
dret ”lovene” (dvs. kommuneplan- eller reg-
uleringsplaner) - for å gjøre ulovlige byggetiltak 
lovlige likevel. Et hus på Ulvøveien var bygd alt 
for høyt. Både bygningsetat og politikere mente 
dette var uakseptabelt, og truet med dagbøter. 
Men så snudde Høyre/FrP/KrF. De endret reg-
uleringsplanen isteden. På denne måten kaster 
disse politikerne mistenkelighetens lys over 
seg selv: Er det ukjente sosiale nettverk som 
ligger bak en slik snuoperasjon - eller hva?  
I saken med byggmester Lepsøe i Kjøpmann- 
skjær var det kommuneplanen som blei endret. 
Han bygde ulovlig i et friluftsområde. Kom-
munen vant i tingretten og lagmannsretten -  
og Høyesterett avviste ankesak, før de samme 
partiene fant det for godt å snu. Det var her ikke 
riktig å vurdere endring av kommuneplan helt 
uavhengig av den foregående prosess. Partiene 
hevder at de ikke har handlet feil underveis, 
men likevel ville forandre spillereglene i etter-
kant. Kommunen setter seg i et merkelig og 
uverdig lys i slike saker –noe som bidrar til at  
 

vårt omdømme svekkes og ord som politiker-
forakt får næring. Det er kort sagt pinlig!

”Vaktmesterne” på Kalvetangen fikk til forskjell 
fra andre bygge villaer i strandsonen – under 
dekke av at dette skulle være næringseiendom-
mer.  Gjennom åras løp har verdiene på disse 
eiendommene økt med flere hundre millioner 
kr. Istedenfor å gjøre dette til et reelt næring-
sområde har det borgerlige flertallet også her 
legalisert det som opprinnelig var ulovlig: Nå 
er Kalvetangen blitt en blanding av bolig og 
næring i kommuneplanen. Det fins flere ”små 
Kalvetangen”. I Nesbryggveien 50 (der det 
tidligere var ”kølabu”) har huseier fått gjøre om 
en næringseiendom til boliger ved sjøen, til og 
med mot grunneiers vilje. Fylkesmannen har 
opphevet kommunenes ulovlige vedtak om 
utbygging.
        

Ulovlig hemmelighold
Bopliktmotstanderne på Veierland fikk ordfører 
og flere av de borgerlige lederne, til å skrive
under på å hemmeligholde en underskriftsliste 
som tok sikte på å endre politikken på området.
Dette bryter med ”demokratiets sjel” – åpne 
politiske prosesser og fri meningsdannelse.  
Da Fylkesmannen etter en tids saksbehandling 
slo fast at dette var et offentlig dokument, var 
ordføreren godt forberedt: Han hadde sørget for 
at han ikke hadde dokumentet lenger og at kom-
munen dermed ikke kunne offentliggjøre det.

Utilbørlig press
I saken om utbygging Vest for Borgheim opp-
levde grunneiere at Ordfører og Administra- 
 

sjon i dialog formidlet at utbygging ville 
komme uansett. Det dannet seg et bilde av at 
den eneste måten de kunne komme ut av det 
økonomisk var å støtte utbyggingsplanene 
”frivillig”. I realiteten ville ekspropriasjon aldri 
ha blitt akseptert.

”VAKTBIKKJE” OG rEFOrMEr 
Eksemplene over bør vise hvorfor det trengs 
en sterk opposisjon som tar rollen som ”vakt-
bikkjer”, og som kvesser klørne før neste 
kommunestyreperiode. Men Felleslista driver 
også et langvarig arbeid for at kommunen 
og kommunestyrereglementet skal fungere 
mest mulig demokratisk. Nå er de åpne 
budsjetthøringene (som blei ”glemt” i fjor) 
blitt reglementsfestet på forslag fra Felleslista. 
Forslag fra FrP om å redusere antallet repre-
sentanter i kommunestyre og viktige utvalg 
– og dermed gjøre Nøtterøypolitikken mindre 
mangfoldig, gikk heldigvis ikke gjennom.  
Muligheten for åpne høringer når noen værer 
”ugler i mosen” er ikke blitt reglementsfestet, 
men Felleslista vil likevel forslå slike høringer 
når det er nødvendig. Vi vil ta i bruk regle-
mentets åpning for å fremme egne saker – og på 
den måten sette dagsorden. Vi vil gi organ-
isasjoner og foreninger råd om hvordan de kan 
bruke deputasjoner, reise innbyggerinitiativ osv.   

Felleslista vil:
n Være en sterk opposisjon og ”vaktbikkje”   
 overfor Høyre/FrP-styret.  
n Slåss for at alle skal være like for loven –   
 også på Nøtterøy!
n Forsvare demokratiske ordninger – og vise   
 hvordan de kan utvides.

HøyrESTyrET – saklighet eller maktarroganse?

Nr. 1  ASTRID GUNDERSEN
65 år. Høgskolelektor, pensjonist fra i høst. Bor på Føynland.
Har vært med i kommunepolitikken siden 1999, først som medlem i hovedutvalget for miljøvern og kommunal-
teknikk. i de to siste periodene har jeg i tillegg vært medlem av kommunestyret.

Jeg er opptatt av å bevare den vakre grønne kommunen vår.
i den siste kommunestyreperioden har høyresida vist en utbyggingsiver som har gått over stokk og stein. 
Borgheim vest og Borgheim syd er de mest grelle eksemplene.  Høyresida er heller ingen garantist for at 
strandsonen bevares for allmennheten. Det gis fortsatt for mange dispensasjoner for utbygging av disse 
sårbare områdene. Dette betyr
- at kampen for å begrense utbygginga må fortsette
- at kampen for å bevare landbruks, - natur- og friluftsområder må fortsette
- at kampen for å bevare det som er igjen av strandsonen må fortsette.

et godt og trygt oppvekstmiljø for barn og unge et viktig satsingsområde. Likeledes er jeg opptatt av at vi  
fører en velferdspolitikk som bidrar til å styrke enkeltmenneskets verdighet og tro på deg selv.
Hverken bestemor, vår funksjonshemmede bror/søster eller andre sårbare grupper skal gjøres til varer på et 
market og selges ut på anbud. 
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Nr. 5 Tore ForsaNg
53 år, bor på Vestskogen
Gift, 3 barn (alle tenåringer!)
Leder av Hellalia Velforening. 
Mangeårig kasserer i lokal-
Laget. 
er utdannet elektroingeniør  
og arbeider på Ge Vingmed 

Ultrasound. 
Jeg er opptatt av: velferd, skole, eldreomsorg, klima,  
strandsone og næringspolitikk. Og spesielt; Frafallet  
fra videregående opplæring og konsekvensene det  
har for sammfunnet.

Dette programmet og denne avisa er laget før den voldsomme 

terroraksjonen i Oslo og den forferdelige massakren mot AUF-

ungdommen på Utøya. I skrivende stund vet vi at tre unge jenter 

i lokalmiljøet er savnet, og at de kan være døde. Alle føler sterkt 

med ofrenes familier – og både nasjonalt og i lokalsamfunnet er 

vi i gang med en tung sorgprosess. For en stund kan de lokal- 

politiske diskusjonene virke ”små”, men det at flest mulig tar 

demokratiet i aktivt bruk er den beste måten å forhindre at  

terrorister oppnår det de ønsker. Den fengslede handlet ut fra en 

høyreekstrem og rasistisk hatideologi. Partiene i Felleslista har 

gjennom alle år kjempet mot denne ideologien og de miljøene 

der den har oppslutning, fordi vi gang på gang har sett at enkelte 

er villig å gå fra ideologi til voldelig handling. Generaliserende 

fordommer om ”innvandrere” og ”muslimer” er farlige - særlig 

fordi de danner grobunn for at noen tyr til vold. Det er i de unge 

ofrenes ånd å bekjempe slike ideer.

NoRgE etter den store massakren
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Nr. 4  Per samuelseN
60 år, adjunkt, bor i Årøysund. 
Har sittet to perioder i 
kommunestyret,  vara til for-
mannskapet og i inneværende 
periode i Hovedutvalg for helse 
og sosial. 
Mitt hovedfokus er å forsvare 

velferdsstaten mot angrepene den utsettes for fra 
liberale politikere og økonomer. en godt fungerende 
velferdsstat er en forutsetning for sosial og økonomisk 
stabilitet.  

Nr. 3  ToNe Kalheim
61 år,  bor på Tømmerholt  er  
fysioterapeut på Sykehuset i 
Vestfold .  
Har vært aktiv politiker i 12 år  
som kommunestyremedlem 
hvorav de siste 2 perioder også 
som medlem av formann-

skapet/kommuneplanutvalget. 
Jeg vil fortsette arbeidet for en rettferdig fordeling  
av velferdsmidlene der barnehager og skoler skal få  
ressurser til å utøve sin virksomhet med god kvalitet. 
Barn og unge utgjør våre  viktigste satsingsområder.
Jeg vil arbeide aktivt for å begrense utbygging av 
Nøtterøys grønne områder. På en øy som vår er skog, 
landbruksarealer og kulturlandskap en knapphetsgode 
som må bevares.
Ansatte  skal ha like gode arbeidsvilkår –der ufrivillig 
deltidsstillinger må opphøre .
Konkurranseutsetting av helse og omsorgstjenester må 
ikke  innføres.

Nr. 2  JørN magdahl
61 år, bor på Skallestad. Stiller 
til valg for en sjuende periode i 
kommunestyret. 
Som kandidat for Felleslista ved 
det direkte ordførervalget i 2007 
fikk han 21,6 % av stemmene. 

Dagen etter begynte historielektoren i ny jobb som 
leder for samfunnsfagavdelingen på arbeidsplassen 
sin, Greveskogen videregående skole. etter 20 år som 
kommunepolitiker med høy profil i media, måtte mer av 
kreftene brukes på jobb. Men: Han har fortsatt å engasjere 
seg mye i saksområder han brenner for – bl.a. som repre-
sentant i kontrollutvalget, i klimarådet og i Oslofjorden 
friluftsråd. 
Det har ikke sett så bra ut for partiene i Felleslista på de 
nasjonale meningsmålingene, men Magdahl (61) har 
likevel håp om et godt valg lokalt:
- Striden for å bevare grønne områder på Nøtterøy  
 nå i vår har bekreftet hvor viktig det er med ei sterk  
 Fellesliste i kommunepolitikken på Nøtterøy. Det er  
 dessuten mye i det valgprogrammet du står med i  
 handa nå, som har god oppslutning blant nøttlendinger.    
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1. kadidaten ble presentert på forrige side.


